

EDITORIAL

First of all, please note that the Fall 2003 issue, which you have recently received, should be numbered XXIV, ii, and not XXIV, i. I apologize for this. You will recall that the book *The First Dutch Settlement in Alberta* is the double issue for 2004; here now is the first 2005 issue. In it we offer you four articles which began as papers read to annual CAANS conferences at the CFHSS congress (the Learned Societies as was); Maarten Klein's came to us unsolicited. Gerrit Gerrits was read at Dalhousie University in 2003, Hugo de Schepper and Michiel Horn read theirs at the University of Manitoba in 2004, and Mary Eggermont-Molenaar read hers at the University of Western Ontario in London in 2005. They cover a nice variety of subjects.

DE LA RÉDACTION

Tout d'abord, vous voudrez bien noter que notre numéro d'automne 2003, que vous avez reçu récemment, devrait porter l'indication XXIV, ii et non XXIV, i. Je m'excuse de cette erreur. Vous vous rappellerez que le livre *The First Dutch Settlement in Alberta* constitue notre numéro double pour 2004; voici donc maintenant le premier numéro de 2005. Nous vous y offrons quatre articles qui ont vu le jour sous forme de communications lues à des réunions de l'ACAEN lors des congrès de la FCSH (les Sociétés savantes d'autrefois); celui de Maarten Klein, par contre, est inédit. Celui de Gerrit Gerrits a été lu à la Dalhousie University en 2003, Hugo de Schepper et Michiel Horn ont lu les leurs à l'University of Manitoba en 2004, et Mary Eggermont-Molenaar a lu le sien à l'University of Western Ontario à London en 2005. Leurs sujets sont intéressants et variés.

Basil D. Kingstone.